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Protokół z posiedzenia 
Komisji Rewizyjnej 
w dniu 7.04.2010 r. 

 
1. Rozpoczęcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Kazimierz Drzewiecki na podstawie listy obecności 
stwierdził wymagane quorum. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. Nieobecni: 
Teresa Purgal (usprawiedliwiona) i Andrzej Kościukiewicz. 
 

2. Przyjęcie zaproponowanego porządku posiedzenia. 
 
Przewodniczący odczytał porządek posiedzenia. W związku z brakiem uwag porządek został 
przyjęty, za przyjęciem opowiedziało się 2 radnych. 
 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji (17.03.2010). 
 
Komisja Rewizyjna przystąpiła do odczytania protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 2 radnych obecnych na posiedzeniu. 
 

4. Kontynuacja prac związanych z absolutorium Burmistrza za 2009 rok. 
 

W posiedzeniu komisji uczestniczyła Pani Skarbnik Gminy Agnieszka Francukiewicz 
oraz Burmistrz Leszek Dorosz. Pani Skarbnik przedstawiła komisji materiały dot. zarządzeń 
Burmistrza i uchwał dot. zmian w budżecie, rozbicie nagród dla nauczycieli w Sp. 1. 
  

Komisja Rewizyjna poprosiła Panią Skarbnik o udzielenie odpowiedzi na pytania zadane 
na poprzednim posiedzeniu. 

Pani Francukiewicz wyjaśniła, że jeżeli chodzi o dłużnika z zaległością  2 586 zł i pytanie, 
czy jest podatnikiem, należy powiedzieć, że osoba posiada lokal i z tego względu jest 
podatnikiem. 
Komisja Rewizyjna uważa, że Gmina traci do budżetu środki pieniężne z tytułu 
przekwalifikowania lokali użytkowych (uzyskanie zgody w Starostwie Powiatowym na 
budowę i użytkowanie tych lokali) na lokale mieszkalne. Opinia Gminy w tej materii nie była 
brana pod uwagę. 
  

W kwestii dalszego postępowania z Urzędem Morskim, Pani Skarbnik wyjaśniła, że 
żadna z Gmin nie chce mówić o tej sprawie. Do Gminy wpłynęło pismo z Urzędu Morskiego 
o wstrzymanie się z dalszym postępowaniem. Gmina dała czas do końca kwietnia na 
uregulowanie kolejnej transzy. W temacie wierzytelności w pkt. 15, gdzie dłużnik zalega               
z kwotą 2 833 od 2007 roku spółdzielnia ma nowego właściciela. Urząd Skarbowy zwrócił           
z powodu nie ściągania tytuły wykonawcze. Upomnienia są całościowe. 
Pani Skarbnik przystąpiła do omówienia tematu umorzeń, odroczeń i rozłożeń ratalnych. 
Wszystkich ulg, poza tymi, które obejmuje uchwała Rady Miejskiej jest 48 568 zł.  
- umorzenia – 27 006,00; 
- odroczenia – 2 279,00; 
- rozłożenie ratalne – 19 286,00. 
Komisja Rewizyjna zapytała co jest brane pod uwagę w momencie złożenia wniosku                   
o odroczenia bądź umorzenie. 
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Pani Skarbnik Agnieszka Francukiewicz wyjaśniła, że jeżeli chodzi o osobę prawną to może 
być to utrata płynności finansowej firmy, a co za tym idzie zwolnienia pracowników i wzrost 
bezrobocia. 
 

Radnemu Drzewieckiemu nie podoba się fakt, łatwej możliwości zmiany lokalu 
użytkowego na mieszkalny. Gmina traci dochody do budżetu. Trzeba coś z tą kwestią zrobić. 

Pan Burmistrz poinformował, że Studium ureguluje funkcje na poszczególnych 
obszarach. 

Ad vocem Przewodniczący KR zwrócił uwagę, że sytuacja będzie się powtarzać, gdyż  
decyzje wydaje Starostwo Powiatowe. Nachodzi więc pytanie, czy warto budować nowe 
mieszkania. Dla Gminy jest to sytuacja deficytowa.  

Burmistrz dodał, że nie można zabronić inwestorom budowania mieszkań. Nie można 
limitować ani ograniczać ilości budowanych mieszkań. 

Według radnego Rafała Wolnego może należy wyrównać stawki w uchwale. 
Pani Skarbnik stwierdziła, że ograniczają nas wskaźniki, dlatego też nie da się 

zbilansować stawek. 
 

Komisja Rewizyjna przystąpiła do analizowania wykonania dochodów i wydatków 
budżetu za 2009 rok. Pierwszym omówionym zagadnieniem było zestawienie dochodów             
w zał. Nr 1. Organ wykonawczy nie zrealizował założonego planu. Z czego to wynika. 

Burmistrz wyjaśnił, że Gmina nie sprzedała mniejszych działek. Różnica wynika                  
z niesprzedanych nieruchomości. 

W dziale 756 komisja ma zastrzeżenia co do założonego planu. Plan przed zmianami               
wynosił 4 mln, po zmianach również 4 mln, a wykonanie to 18 mln. Skąd wynika ta różnica. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że plan został zwiększony o pieniądze z Urzędu Morskiego. 
W dziale 758 komisje niepokoi fakt zmniejszenia subwencji oświatowej. Na początku roku 
zaplanowano 2 500 000,00 a Gmina dostała 2 200 000,00 zł.   
Pani Francukiewicz przypomniała, że taka kwota była zaplanowana na początku roku. 
Następnie została zmieniona tabelka………., która tłumaczy zmniejszenie. Pani Skarbnik 
musiała się do niej dostosować.  
Komisja zauważyła również wzrost zakładanego planu budżetowego. Początkowo Burmistrz 
założył plan na 64 mln. Po zmianach wyniósł 39 mln, a wykonanie jest na 52 mln. Dlaczego 
nastąpił wzrost. 
Pan Burmistrz wyjaśnił, że do kwoty 39 mln zostały dodane pieniądze z pierwszej transzy           
z Urzędu Morskiego z tytułu użytkowania gruntu pod morskimi wodami wewnętrznymi.  
   

Komisja Rewizyjna przystąpiła do przeanalizowania wydatków z zał. Nr 2. Komisja 
omawiała wydatki inwestycyjne i wydatki na infrastrukturę portową w Wapnicy. Komisja 
poprosiła Burmistrza o rozwinięcie zagadnienia związanego z dalszą działalnością ECRB. 

Burmistrz wyjaśnił, że na konwencie w Świerznie zostało zadane pytanie, czy inne 
gminy nie chcę przyłączyć się do projektu. Powiat Kamieński bardzo zainteresował się naszą 
propozycją. Teraz należy poczekać do podjęcia uchwały przez Kamień Pomorski, a to nastąpi 
dopiero pod koniec kwietnia. Uchwała musi zostać podjęta, gdyż umożliwia dotowanie na 
ECRB. Jeżeli nie uda się włączyć w projekt innych gmin, to jest propozycja utrzymania 
jednostki przez Gminę jeszcze w tym roku, albo włączyć program pod nadzorem Pani Ścigały 
do referatu promocji, bądź też zadania prowadzone przez ECRB powierzyć ZGWW.  
 

Radny Rafał Wolny zapytał co z projektem błękitna flaga. Środki nie zostały 
wykonane.   
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Burmistrz poinformował, że teraz Gmina nie dostanie błękitnej flagi, ale dalej jest                    
w pilotażowym programie. Chodzi tylko o utrzymanie czystości wody na odpowiednim 
poziomie przez 2 lata uczestnictwa w pilotażowym programie. W tamtym roku nie było 
żadnych zastrzeżeń co do czystości i teraz będzie trzeba utrzymać ten poziom.  
 

Komisja analizując wydatki budżetowe zwróciła uwagę na rezerwę, która nie została 
wydatkowana. Czy w takim wypadku jest sens ujmowania tego w budżecie. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że te środki miały zostać przeznaczone na pogorzelców                 
z Kamienia Pomorskiego. Środki nie zostały wykorzystane z tego względu, iż Pan Premier 
przeznaczył znaczną kwotę na ten cel, która w całości pokrywa wydatki na budowę nowych 
mieszkań. Nie wykorzystane środki z tej rezerwy znajdują się w poz. 233.   
 Analizując wydatki oświatowe Komisja Rewizyjna zwróciła uwagę, że największe 
wydatki Gmina ponosi na zadania oświatowe. Komisję niepokoi fakt zmniejszającej się 
subwencji oświatowej otrzymywanej z budżetu państwa. W roku 2009 z zaplanowanej do 
budżetu kwoty 2 577 947,00 zł Gmina otrzymała 2 268 190,00 zł.  Gmina musi sporo 
dokładać na oświatę i remonty w placówkach.  
 Omawiając dotacje Komisja Rewizyjna stwierdziła, że dotacje na utrzymanie 
schroniska i policji nie są rozbite na poszczególne Gminy. Jest to kwota łączna. W kwestii 
dotacji celowych zostały one przekazane ZOŚ, MDK i Miejska Biblioteka Publiczna. 
W temacie policji 2 dotacje to kwota rozbita na 10 tys. i 20 tys. na podstawie porozumień: 
03/SOS/02/2009 i 06/SOS/02/2009. 
 

Korzystając z obecności Pana Mecenasa, Komisja Rewizyjna zwróciła się                        
z zapytaniem, czy jest jakaś prawna możliwość, aby ujawnić nazwiska dłużników, zmuszając 
ich tym samym do uregulowania należności?  

Pan Mecenas Tomasz Podleśny wyjaśnił, że ujawnianie nazwisk nie jest aż tak 
praktykowane, gdyż jest to procedura nieskuteczna. Jeżeli dłużnik zalega z kwotą 1 000,00 zł 
i pomimo wystawienia tytułów wykonawczych i upomnień nie uregulował zaległości, to 
nawet umieszczając jego nazwisko na Krajowej Liście Dłużników nie zmusi się go do zapłaty 
jeżeli faktycznie nie posiada tych pieniędzy. Sprzedaż wierzytelności nie pokrywa się                   
z ustawą o finansach publicznych, a poza tym Gmina straci część swoich wierzytelności.  
Komisja Rewizyjna zasygnalizuje Radzie Miejskiej ten problem.  
 

Komisja Rewizyjna analizowała stan zatrudnienia i koszty z tym związane w spółkach 
ze 100% udziałem Gminy zgodnie z załączonymi dokumentami. Pełny obraz wynikający ze 
sprawozdań finansowych spółek może być dokonany w miesiącu czerwcu i lipcu, czyli                 
6 miesięcy od zakończenia roku obrotowego, po zaopiniowaniu przez Rady Nadzorcze                    
i zatwierdzeniu przez organ właścicielski. Komisja uważa, że w 2 spółkach: Promenada                
i Międzyzdrojskie Towarzystwo Budownictwa Społecznego winny być sprecyzowane                  
i określone zadania do realizacji te na dzisiaj i te na przyszłość, aby nie powstał zarzut 
utrzymania na siłę i niegospodarności wydawania środków publicznych.  Jeżeli tych zadań by 
zabrakło należy zastanowić się nad przyszłością tych spółek. Burmistrz odnosząc się do tego 
problemu zapewnił, że te spółki będą miały konkretne zadania do wykonania i nie widzi 
potrzeby na dzień dzisiejszy dokonywać drastycznych posunięć. Komisja Rewizyjna uważa, 
że Rada Miejska powinna ustosunkować się i mieć dalszy wpływ co do dalszych losów 
spółek gminnych.  
 
5 minut przerwy… 
Po przerwie. 
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Komisja Rewizyjna zapoznała się z uchwałą składu Orzekającego RIO w Szczecinie Nr 
XXI/54/2010 z dnia 1.04.2010 w sprawie wydania opinii dotyczącej sprawozdania Burmistrza 
Międzyzdrojów z wykonania budżetu za 2009 rok. RIO pozytywnie zaopiniowało 
sprawozdanie. 
 

5. Rozpatrzenie bieżącej korespondencji.  (brak) 
6. Zapytania i wolne wnioski. (brak) 
7. Zakończenie posiedzenia. 
 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zamknął posiedzenie komisji. 
Protokółowała: 
S. Jakubowska 


